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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(5) 
Sammanträdesdatum 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

Plats och tid Carlavägen 24, Folkets Hus, Ludvika Måndag den 2 december 2019 kl. 17:00 – 19:40 

Beslutande ledamöter Se närvarolista sidan 2 

Ej beslutande ersättare Lars-Göran Calleberg (KD) 
Leif Lindgren (C) 
Mikael Johansson (SD) 

Övriga närvarande Tjänstemän Övriga 
Se sidan 2 Se sidan 2 

Justeringens plats och tid  Stadshuset måndag den 9 december 2019 kl 16.00 

Underskrifter 

Sekreterare 
Maria Östgren 

Paragrafer § 157-183 

Ordförande 
Maria Strömkvist (S) 

Justerande 
Åsa Bergkvist (S) Hans Gleimar (C) 

Organ 

Sammanträdesdatum 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Kommunfullmäktige 

2019-12-02 Paragrafer § 157-183 

Datum då anslaget sätts upp 

Förvaringsplats för protokollet 

Datum då anslaget tas ned 

Protokollet förvaras på kanslienheten, Stadshuset 

Underskrift 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(5) 
Sammanträdesdatum 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

Närvarolista 
Beslutande ledamöter Maria Strömkvist (S), ordförande 

Torbjörn Tomtlund (M), 1.e vice ordförande 
Karin Sandström (C), 2:e vice ordförande 
Leif Pettersson (S) 
Ingvar Henriksson (S)
Åsa Bergkvist (S) 
Henrik Samdahl (S) 
Ivan Eriksson tjänstgörande ersättare för Yvonne Persson (S) 
Sören Grandelius (S) 
Carina Gamisch tjänstgörande ersättare för Ingrid Berg (S) 
Mohammed Alkazhami (S) 
Anna Lena Andersson (S) 
Sven-Erik Källman tjänstgörande ersättare för Hag Lasse Persson (S) 
Mohammed Ouafi tjänstgörande ersättare för Susanne Andersson (S) 
Jim Gavelin (S) 
Ulla-Britt Mikaelsson (S) 
Peter Cyrillus (S) 
HåGe Persson (M) 
Rigmor Andersson (M) 
Jesper Gustavsson (M) 
Karin V Johnsson (M) 
Bert Broman tjänstgörande ersättare för Andreas Strandberg (M) 
Irene Andersson (M) 
Anders Hellstrand (M) 
Håkan Frank (M) 
Ove Boman tjänstgörande ersättare för Linda Kardell-Broman (M) 
Hans Gleimar (C) 
Sarah Hjälm (C) 
Jan Karlsson (C) 
Carita Holmgren (L) 
Jonas Wide (KD) 
Lars Handegard (V) 
Ida Friberg (V) 
Sten G Johansson (V) 
Nall Anneli Bringås (V) 
Mohammed Ibrahim Warsame tjänstgörande ersättare för Mohamed Osman (MP) 
Aron Knifström (MP) tjänstgörande ersättare för Åsa Wikberg (MP) 
Lennart Sand tjänstgörande ersättare för Benny Rosengren (SD) 
Roland Johansson (SD) 
Fredrik Trygg (SD) 
Mari Karlsson Björk (SD) 
Torbjörn Norman (SD) 
Lahan Konov (SD) 
Lennart Jansson (SD) 
Kenth Andersson tjänstgörande ersättare för Karl Gustav Nilsson (K) 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(5) 
Sammanträdesdatum 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

Övriga närvarande Tjänstemän 
Jan Lindström, kommunchef 
Barbro Nystedt Forsberg, förvaltningschef 
Laila Dufström, stöd- och styrningschef
Maria Östgren, kommunsekreterare 

Övriga 
Jonas Rosén, vd Visit Dalarna 
Personal från Saxdalens förskola 

Revisorer 
Torbjörn Åker (C) 
Bengt Andersson (M) 
Björn Flinth (S) 
Per Olof Olsson (SD) 
Kjell Israelsson (M) 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(5) 
Sammanträdesdatum 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

Ärendelista 

Val av justerare 
§ 157 Utdelning HOA-pris (Hälso- och 

arbetsmiljöfrämjande idépris) 
§ 158 Aktuellt i kommunen - Visit Dalarna 
§ 159 Interpellation om finansiering av 

kuturverksamhet 
§ 160 Fråga till ansvariga i majoriteten angående 

vägunderhåll och upprustning av vägar i 
Sunnansjö 

§ 161 Antagande av reviderad arbetsordning för 
fullmäktige 

§ 162 Bildande av anläggningsbolag för va- och 
återvinningsverksamheterna. 

§ 163 Redovisning av obesvarade motioner, 
2019 

§ 164 Antagande av reviderad förbundsordning 
för kommunalförbundet 
Räddningstjänsten Dala Mitt 

§ 165 Antagande av samarbetsavtal för den 
gemensamma servicenämnden 

§ 166 Svar på motion - Sätt klimatet på 
dagordningen 

§ 167 Svar på motion - Sol och vindkraft i VB 
Kraft 

§ 168 Svar motion - Garantera 
sammanhängande arbetstid inom 
äldrevården - till gagn för både vårdtagare 
och personal 

§ 169 Svar på motion - Återetablera ett 
korttidsboende 

§ 170 Svar på motion - Återinför 
sjuksköterskebemanning på 
äldreboendena - till gagn för både 
vårdtagare och personal 

§ 171 Svar på motion - Livsmiljö 
§ 172 Svar på motion - Införande av digital 

protokollshantering 

2019/544 

2019/531 

2019/483 

2019/504 

2019/187 

2019/522 

2019/492 

2019/169 

2018/480 

2018/473 

2018/476 

2018/474 

2018/471 
2017/435 

6 

7 
8 

9 

10 - 11 

12 - 13 

14 

15 - 16 

17 

18 - 19 

20 - 21 

22 - 23 

24 - 25 

26 - 27 

28 - 29 
30 - 31 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(5) 
Sammanträdesdatum 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 173 Svar på motion - Utveckla demokratin 2017/434 32 - 33 
med hjälp av e-petitioner 

§ 174 Redovisning av meddelanden 2019/60 34 
§ 175 Avsägelse, social- och 2018/492 35 

utbildningsnämnden 
§ 176 Avsägelse, kultur- och fritidsnämnden 2018/493 36 
§ 177 Avsägelse, språktolksnämnden i Dalarna 2018/505 37 
§ 178 Val av ersättare i social- och 2018/492 38 

utbildningsnämnden 
§ 179 Val av ersättare i kultur- och 2018/493 39 

fritidsnämnden 
§ 180 Val av ersättare i språktolksnämnden i 2018/505 40 

Dalarna 
§ 181 Val, Gemensamma servicenämnden 2019/549 41 
§ 182 Svar på fråga till ansvariga i majoriteten 42 

angående vägunderhåll och upprustning 

§ 183 
av väga
Övrigt 43 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 157 Dnr  Dnr. 

Utdelning av HOA-pris 

Beskrivning av ärendet 
Kommunchefen delar ut årets HOA-pris (Hälso- och miljöfrämjande idépris) 
till Saxdalens förskola med motiveringen: 

”Personalen och ledningen på Saxdalens förskola har genom en öppen dialog 
och i samverkan genomfört ett utvecklingsarbete med faktorer som medverkat 
till en lugnare och trevligare miljö samt förbättrat förutsättningar till lärande 
och utveckling i förskolan. 

Förutom att arbetsmiljön har blivit bättre med en lägre stressnivå samt ökad 
arbetsglädje hos personalen har också lovord kommit från föräldrahåll att 
mindre barngrupper gynnar barnen med färre relationer att klara av. 

Detta utvecklingsarbete har gett positiva effekter på hälsa och arbetsmiljö vilket 
resulterat i att man sett en minskad sjukfrånvaro bland personalen.” 

Priset togs emot av Lars-Erik Bång med personal. Förutom blommor och 
diplom består priset av 25 000 kronor som ska användas till gemensam aktivitet 
som främjar god hälsa och arbetsmiljö. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 158 Dnr  Dnr. 

Aktuellt i kommunen 

Beslut 
Fullmäktige noterar informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Jonas Rosén, vd för Visit Dalarna, informerar om deras verksamhet. 

Visit Dalarna bildades för två och ett halvt år sedan. Företaget har 54 
medarbetare samt 15 affärsutvecklare i länet. Visit Dalarna är en 
sammanslagning av flera olika verksamheter med syfte att samla kompetens och 
skapa nytta för länets näringsidkare med målet att bli norra Europas ledande 
och mest attraktiva destination. 

Besöksnäringen är på agendan i hela landet. Det är viktigt att synas på sociala 
medier.  Det finns en stor efterfrågan på Dalarna eftersom vi jobbar så effektivt 
med besöksnäringen. Man behöver sticka ut för att tilltala besökarna och det 
gör vi i Dalarna bland annat genom vår natur, våra bikingleder, kultur och Taste 
of Dalarna. Vi ligger på fjärde plats i landet efter Stockholm, Göteborg och 
Malmö/Skåne när det gäller antal besök och gästnätter. 

Dalarnas besöksnäring har cirka 6 500 arbetstillfällen. Inom en tioårsperiod kan 
det vara möjligt att skapa ytterligare 4 000-4 500 nya arbetstillfällen.  

Ludvikas besöksnäring omsätter 426 miljoner kronor och skapar drygt 300 
årsarbetstillfällen. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 159 Dnr 2019/544 

Interpellation om finansiering av kulturverksamhet 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att interpellation får ställas. Den besvaras på sammanträdet 
i februari eftersom kultur- och fritidsnämndens ordförande inte är närvarande. 

Beskrivning av ärendet 
Sarah Hjälm (C) har den 19 november 2019 kommit in med en interpellation 
ställd till kultur- och fritidsnämndens ordförande Andreas Strandberg (M). 

I interpellationen skriver Sarah Hjälm: 

”Interpellation om finansiering av kulturverksamhet 
Kommunens finansiering av Dan Andersson-veckan minskade i år, till mångas 
stora besvikelse hos dem som värnar denna kulturskatt. Därför känns det som 
en berättigad fråga varför exempelvis Finngården Rikkenstorp som tillhör
Ljusnarsberg och Örebro län inte är med och finansierar reklam i Dan 
Andersson-programmet? 

Det finns även information om besöksmålet Rikkenstorp på Ekomuseum 
Bergslagens webbplats, där inte heller kommunen betalar. Däremot är andra 
kommuner och bidrar: Smedjebacken, Fagersta, Norberg, Skinnskatteberg, 
Surahammar och Hallstahammar samt länsmuseerna i Dalarna och 
Västmanland. 

Mot bakgrund av detta önskar få ett klargörande, hur det är tänkt i framtiden 
kring medfinansieringen från Ljusnarsbergs kommun?” 

Beslut skickas till 
Fullmäktige februari 2020 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 160 Dnr 2019/531 

Fråga till ansvariga i majoriteten angående 
vägunderhåll och upprustning av vägar i Sunnansjö 

Beslut 
Fullmäktige beslutar att frågan får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Sten G Johansson (V) lämnade den 8 november 2019 in en fråga ställd till 
kommunalrådet Leif Pettersson (S). 

Sten G Johansson skriver: 

”Fråga till ansvariga i majoriteten/kommunalrådet Leif 
Pettersson ang vägunderhåll och upprustning av vägar i 
Sunnansjö 
Vilket besked har kommunalråden och ordförande i Samhällsbyggandsnämnden 
att ge oroliga invånare i Sunnansjö angående framkomligheten på byns vägar då 
det inte beviljats tillräckligt med pengar för underhåll och upprustning. 

Vid ett planerat möte i slutet av november 2019 avser styrelsen för Sunnansjö 
vägförening avsäga sig sina styrelseplatser och föreningen hamnar i ett 
konkursliknande tillstånd pga att man inte fortsatt kan ta ansvar för 
framkomligheten på vägarna i byn. Underhållsbidraget har minskat med 30 
procent mellan 2918 till 2019 och att en skrivelse till kommunen ang 
upprustningsbidrag till vägar med extra svag bärighet, daterad i februari 2019, 
till dags dato inte återkopplats eller besvarats.” 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 161 Dnr 2019/483 

Antagande av reviderad arbetsordning för fullmäktige 

Beslut 
Fullmäktige antar den reviderade arbetsordningen daterad den 14 oktober 2019. 

Reservation 
Hans Gleimar, Sarah Hjälm, Karin Sandström och Jan Karlsson samtliga (C) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens förvaltning har sett över fullmäktiges arbetsordning till följd 
av kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut från den 8 oktober 2019 § 116. Av 
utskottets beslut framgår det att utskottet föreslår kommunstyrelsen att anta en 
sammanträdesplan där antalet fullmäktigesammanträden minskas till sju per år. 

I samband med revideringen av antalet möten har förvaltningen sett över 
arbetsordningen i sin helhet och gjort några övriga ändringar. Förvaltningen har 
samrått med fullmäktiges ordförande kring de föreslagna ändringarna. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 130 och  beslutade 
enligt förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 14 oktober 

2019. 
2. Förslag till arbetsordning för fullmäktige, daterad den 14 oktober 2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 130. 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 237. 

Behandling 
Hans Gleimar (C) yrkar på att texten i arbetsordningens ändras enligt följande, 
(kursiv text infogas): 

§ 22 Yttranderätt vid sammanträdena (fjärde stycket) 
Förtroendevald som inte är ledamot men mot vilken anmärkning kan riktas får 
delta i diskussionerna. 

§ 36 Prövning av ansvarsfrihet och anmärkning (andra stycket) 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

2(2) 

Om fullmäktige inte beslutar något annat, bestämmer presidiet i vilken ordning 
förklaringar över en anmärkning och/eller revisorernas uttalande att ansvarsfrihet inte 
tillstyrkts i revisionsberättelsen ska inhämtas. 

Leif Pettersson (S) yrkar avslag till Hans Gleimars ändringsyrkande och bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Hans Gleimars förslag mot 
varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Fullmäktiges presidium 
Styrdokument
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 162 Dnr 2019/504 

Bildande av anläggningsbolag för va- och 
återvinningsverksamheterna 

Beslut 
1. Fullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att tillse att inom 

kommunkoncernen bilda ett anläggningsbolag senast den 1 januari 2021. 

2. Fullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att vidta de åtgärder som i övrigt 
krävs för bildandet av anläggningsbolaget och verkställa överföringen av 
huvudmannaskapet. 

Beskrivning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden gav vid sitt sammanträde den 8 maj 2019 § 42 ett 
uppdrag till förvaltningschefen att utreda bildandet av ett anläggningsbolag frö 
VA och återvinningsverksamheterna i Ludvika kommun 
Samhällsbyggnadsförvaltningens utredning påvisar bland annat ekonomiska, 
redovisningsmässiga och kompetensrelaterade fördelar, vilket sammantaget 
ledde till att samhässbyggnadsnämnden den 23 oktober 2019 § 105 föreslog att 
fullmäktige beslutar om att inom kommunkoncernen bilda ett anläggningsbolag 
från och med 1 januari 2021. 
Kommunstyrelsens förvaltning delar synen på detta förslag och föreslår därför 
att fullmäktige beslutar att uppdra till kommunstyrelsen att inom 
kommunkoncernen bilda ett anläggningsbolag från och med den 1 januari 2021. 
Kommunstyrelsen föreslås också få i uppdrag att vidta de åtgärder som i övrigt 
krävs för bildandet av anläggningsbolaget. Åtgärder som bland annat behöver 
vidtas är att utarbeta ett förslag till bolagsordning, ägardirektiv och 
samarbetsavtal. Se över om det behövs göras förändringar i bolagsordning, 
ägardirektiv och aktieägaravtal för WBAB. Upprätta ett förslag för hantering av 
anläggningstillgångar, upprätta ett förslag till överlåtelsehandling. Föreslå 
förändringar i samhällsbyggnadsnämndens reglemente. Redovisa kostnader för 
ett genomförande samt ett förslag till fördelning av dessa kostnader. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 126 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag med tillägget att anläggningsbolaget senast den 1 
januari 2021 bildas. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade att 
uppdra till kommunchef, under förutsättning att fullmäktige fattar erforderliga 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

2(2) 

beslut, tillse att det inom Ludvika Stadshus AB initieras det arbete som krävs 
för bilandet av anläggningsbolaget. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 14 oktober 

2019. 
2. Samhällsbyggnadsnämndens beslut 23 oktober 2019 § 105. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 229. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 126. 

Beslut skickas till 
Samhällsbyggnadsnämnden för kännedom 
WBAB för kännedom 
Kommunstyrelsen för verkställighet 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 163 Dnr 2019/187 

Redovisning av obesvarade motioner, 2019 

Beslut 
Fullmäktige noterar redovisningen av de obesvarade motionerna. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap 35 § bör en motion om möjligt beredas på sådant 
sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen lämnats in. 

Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och vad som har 
kommit fram vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen från vidare handläggning. 

För närvarande är 30 motioner obesvarade varav 2 är äldre än 1 år. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 132 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 17 oktober 

2019. 
2. Redovisning av obesvarade motioner daterad 17 oktober 2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 231. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 132. 

Beslut skickas till 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 164 Dnr 2019/522 

Antagande av reviderad förbundsordning för 
kommunalförbundet Räddningstjänsten Dala Mitt 

Beslut 
Fullmäktige antar reviderad förbundsordning för Räddningstjänsten Dala Mitt 
daterad den 25 oktober 2019.  

Beskrivning av ärendet 
Fullmäktige i Ludvika kommun antog förbundsordningen för 
Räddningstjänsten Dala Mitt (RDM) den 17 december 2018 § 117. 

RDM:s direktion beslöt den 25 oktober 2019 föreslå ägarkommunerna att anta 
en reviderad förbundsordning. Direktionen föreslår att ordförandeperioden 
förlängs från ett till två år. Anledningen till den föreslagna förändringen är att 
en förlängd ordförandeskapsperiod bidrar till en ökad stabilitet i samarbetet 
med ägarkommunerna. Ordförandeperioden i RDM bör samordnas med 
mandatperiodens längd för att säkerställa att det inte blir en förändring av 
ledamöter mitt i en ordförandeperiod. Med anledning av detta bör Borlänge 
kommun fortsätta sitt ordförandeskap även under år 2020, ett byte av 
ordförandeskapet blir således aktuellt först 2021. 

Under rubriken "6 Ledamöter och ersättare" har det andra stycket justerats så 
att ordförandeskapet roterar med två års intervall. Inga ytterligare förändringar 
har gjorts i förbundsordningen. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inget att invända mot den föreslagna 
förändringen och föreslår att fullmäktige antar den reviderade 
förbundsordningen. 

Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet föranleder inga ekonomiska konsekvenser. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 4 november 

2019. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

2(2) 

2. Förbundsordning för Räddningstjänsten Dala Mitt daterad den 25 oktober 
2019. 

3. Protokollsutdrag från Räddningstjänsten Dala Mitts direktionsmöte den 25
oktober 2019 punkt 66. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 233. 

Behandling 
HåGe Persson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Räddningstjänsten Dala Mitt
Styrdokument 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 165 Dnr 2019/492 

Antagande av samarbetsavtal för den gemensamma 
servicenämnden 

Beslut 
Fullmäktige antar förslag till samarbetsavtal för den gemensamma 
servicenämnden daterat 30 oktober 2019. 

Reglementet träder i kraft 1 januari 2020. 

Beskrivning av ärendet 
Fullmäktige beslutade den 6 maj 2019, § 62, att bilda en gemensam nämnd 
inom verksamhetsområdet IT mellan Ludvika och Smedjebackens kommuner. 

Kommunstyrelsen fick då uppdraget att ta fram ett samarbetsavtal som ska 
fastställas i båda kommunerna och ska gälla från 1 januari 2020. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 125 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelser från kommunstyrelsens förvaltning daterad 30 oktober 

2019. 
2. Samarbetsavtal för den gemensamma servicenämnden daterad 30 oktober 

2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 236. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 125. 

Beslut skickas till 
Kommunchef Ludvika kommun 
Kommunstyrelsens förvaltning, stöd- och styrningschef och IT-chef
Smedjebackens kommun 
Styrdokument
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 166 Dnr 2019/169 

Svar på motion - Sätt klimatet på dagordningen 

Beslut 
1. Fullmäktige avslår motionen. 

2. Fullmäktige uppdrar till samhällsbyggnadsnämnden att utreda frågan om en 
klimatbudget inför revideringen av klimatstrategin samt utvärdera de 
samarbeten kommunen är med i kopplat till klimat- och miljöfrågor.  

Reservation 
Aron Knifström och Mohammed Ibrahim Warsame båda (MP) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beskrivning av ärendet
Åsa Wikberg (MP) föreslår i motion som inkom den 19 mars 2019 följande: 

 Att Ludvika kommun tar fram en klimatbudget hur mycket kommunen 
måste minska sina utsläpp får att nå målen i Parisavtalets 1,5-gradersmål. 

 Att Ludvika kommun tar fram en handlingsplan för att uppnå kommunens 
klimatmål utifrån klimatbudgeten. 

 Att Ludvika kommun ansluter sig till större samarbete kring arbetet kring 
dessa frågor, t.ex. Klimatkommunerna eller Borgmästaravtalet, för att mer 
strukturerat arbeta med dessa frågor framöver. 

Motionen har varit på remiss till samhällsbyggnadsnämnden och 
myndighetsnämnden miljö och bygg. Kommunen står inför en revidering av 
klimatstrategin och i samband med revideringen är det läge att utreda ett 
eventuellt införande av en klimatbudget i Ludvika kommun. Att besluta att 
införa en klimatbudget innan förvaltningen belyst nyttan med en klimatbudget, 
hur den skulle kunna användas och vilka kostnader den är förknippad med ser 
förvaltningen inte som ett alternativ. Det var även intentionen från 
samhällsbyggnadsförvaltningens sida att titta närmare på dessa frågeställningar i 
samband med revideringen av klimatstrategin. Detta även om formuleringen 
var ”att föra in klimatbudgeten i kommande revidering av Ludvikas befintliga 
klimatstrategi” och den kan tolkas som att en klimatbudget ska finnas med i 
klimatstrategin. Här har kommunstyrelsens förvaltning haft en dialog med 
miljösamordnaren på samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



19

          

 

 

 
  

 

 

 

______ 

2(2) 

Sammantaget föreslår förvaltningen att motionen avslås, då beslut om 
införande av klimatbudget, handlingsplan eller nya samarbeten inte bör tas 
innan frågan är utredd och satt i ett helhetsperspektiv. Förvaltningen ser det 
dock som viktigt att frågan om en eventuell klimatbudget och vilka samarbeten 
kommunen ska vara med i belyses närmare i samband med den kommande 
revideringen av klimatstrategin och föreslår därför att fullmäktige ger det 
uppdraget till samhällsbyggnadsnämnden. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 8 oktober 2019 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 22 oktober 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 4 september 

2019. 
2. Motion inkommen den 19 mars 2019. 
3. Remissvar från samhällsbyggnadsnämnden den 17 juni 2019 § 69. 
4. Delegationsbeslut från myndighetsnämnden miljö- och bygg daterat den 22 

augusti 2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 oktober 2019 § 214. 
Arbetsutskottet den 8 oktober 2019 § 118. 

Behandling 
Aron Knifström (MP) yrkar på att ärendet återremitteras för ytterligare 
beredning. 

Ida Friberg (V) yrkar i första hand bifall till Arons Knifströms förslag på 
återremiss och i andra hand på att motionen ska bifallas. 

Hans Gleimar (C), Leif Pettersson (S) och HåGe Persson (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag och finner fullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer sedan kommunstyrelsens förslag mot Ida Fribergs förslag 
mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Samhällsbyggnadsnämnden för verkställighet av punkt 2
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 167 Dnr 2018/480 

Svar på motion - Sol och vindkraft i VB Kraft 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservation 
Lars Handegard, Ida Friberg, Sten G Johansson och Nall Anneli Bringås 
samtliga (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Lars Handegard (V) föreslår i motion daterad 27 november 2018 att fullmäktige 
beslutar att uppdra till styrelsen för VB Kraft AB att initiera projektering av 
egen sol- och vindkraftsproduktion och att VB Kraft AB återkopplar resultatet 
av projekteringen till kommunfullmäktige tillsammans med eventuell begäran 
om borgensåtagande för att genomföra investeringar i sol- och 
vindkraftsproduktion. 

Motionen remitterades till VB Kraft AB och redovisades vid styrelsens möte i 
mars 2019. Kostnaden för att investera i ny vindkraft är för närvarande 12,7 
mkr/megawatt, baserat på en enhetsstorlek av 3 megawatt. Detta innebär att ett 
vindkraftverk skulle kosta mellan 38-40 Mkr. Det krävs att verksamheten går in 
med eget kapital om 50 % av investeringen.  För investeringar i solenergi är 
kostanden för närvarande ca 15- 20 000 kr/kilowatt, baserat på att inga 
kostnader finns för uppställningsplatsen. Även här krävs att verksamheten går 
in med eget kapital om 50 % av investeringen. VB Kraft AB anger också att 
snittproduktionen för solpaneler i Ludvika kommun är ca 900 -1000 
fulleffekttimmar/år. Detta ger, vid samma prisantagande som i VB Krafts AB:s 
budget för 2019, en årsintäkt på ca 400-430 kr/installerad Kw och år. Det leder 
till en stor förlust. Bolaget framhåller också att solenergi kan löna sig om man 
producerar för eget bruk för då slipper man såväl energiskatter och moms som 
kostnader för ledningsnätet. 

VB kraft AB arbetar kontinuerligt med den här typen av frågor och 
ställningstaganden, men bolaget kan inte i dagsläget driva igenom den här typen 
av investeringar. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Ekonomiska konsekvenser 
På grund av det ekonomiska läget i kommunen behövs investeringsvolymen 
minska. Kommunen har investerat i solkraft i några av kommunens fastigheter, 
brandstationen, sporthallen och Kyrkskolan där arbetet fortfarande pågår. 
Ludvika kommunfastigheter AB har installerat solkraft i Solviksskolan. 
Därutöver finns det inte utrymme att kommunen åtar sig fler investeringar. 

Sammantaget föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska avslås. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 8 oktober 2019 och beslutade enligt 
förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 22 oktober 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 13 september 

2019. 
2. Motion daterad 27 november 2018 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 oktober 2019 § 215. 
Arbetsutskottet den 8 oktober 2019 § 119. 

Behandling 
Lars Handegard (V) yrkar bifall till motionen med ett tillägg samt avslag till 
kommunstyrelsens förslag. Tillägget lyder: Att fullmäktige uppdrar till VB Kraft 
att aktivt arbeta för att genom investeringar bidra till skapandet av en andelsägd 
solelpark i Ludvika. 

Jan Karlsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Hans Gleimar (C), Leif Pettersson och Åsa Bergkvist båda (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag och avslag till Lars Handegards förslag. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Lars Handegard förslag och 
finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Motionären 
VB Kraft AB 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 168 Dnr 2018/473 

Svar motion - Garantera sammanhängande arbetstid 
inom äldrevården - till gagn för både vårdtagare och 
personal 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Karl Gustav Nilsson (K) föreslår i motion daterad 25 november 2018 att 
fullmäktige beslutar att anställningsformerna inom vård och omsorg inte ska 
innefatta delade turer. Vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig över motionen 
på sitt sammanträde den 18 september 2019 § 70. Nämnden föreslår att 
fullmäktige avslår motionen. 

Av nämndens yttrande framkommer det att det i huvudöverenskommelsen 
mellan Sveriges kommuner och landsting och fackförbundet Kommunal från år 
2016 framgår att en sammanhållen arbetstid bör eftersträvas om det är möjligt 
utifrån verksamhetens behov för att åstadkomma en god arbetsmiljö. Vård- och 
omsorgsförvaltningen arbetar också aktivt med att minska de delade turerna 
genom individuell arbetstidsplanering. 

Om delade turer skulle tas bort skulle förvaltningen behöva anställa mera 
personal för att klara sitt uppdrag eller införa längre arbetspass. 
Kommunstyrelsens förvaltning har haft dialog med vård- och 
omsorgsförvaltningen för att få klarhet i hur mycket mera personal som skulle 
behövas. Enligt vård- och omsorgsförvaltningen skulle det behövas cirka 100 
personer till om delade turer slopades. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår, i 
likhet med vård- och omsorgsnämnden, att fullmäktige avslår motionen. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 134 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag.  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 14 oktober 

2019. 
2. Motion daterad den 25 november 2018. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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3. Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämndens sammanträde den 18 
september 2019 § 70 inklusive tjänsteskrivelse daterad den 3 juli 2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 239. 
Arbetsutskottet den 19 november 2019 § 134. 

Behandling 
Kenth Andersson (K) yrkar bifall till motionen. 

HåGe Persson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kenth Anderssons förslag 
och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Vård- och omsorgsnämnden
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 169 Dnr 2018/476 

Svar på motion - Återetablera ett korttidsboende 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Karl Gustav Nilsson (K) föreslår i motion daterad 25 november 2018 att 
fullmäktige beslutar att kommunen ska återetablera ett korttidsboende. Vård-
och omsorgsnämnden har yttrat sig över motionen den 18 september 2019 § 
72. Av nämndens yttrande framgår att kommunen samverkar med Region 
Dalarna enligt ”Lagen om samverkan för trygg och effektiv utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård”. Därtill följer kommunen också den 
överenskommelse som tecknats mellan Region Dalarna och Dalarnas 
kommuner. Korttidsboende är ingen lagstadgad insats. Det som krävs enligt 
lagstiftningen är att en kommun ska ha verksamhet för avlösning av närstående 
och växelvård. Vård- och omsorgsförvaltning erbjuder sådana korttidsplatser. 
Vård- och omsorgsnämnden föreslår fullmäktige att avslå motionen. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att fullmäktige beslutar enligt vård- och 
omsorgsnämndens förslag om avslag av motionen. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 138 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 1 oktober 2019. 
2. Motion daterad 25 november 2018. 
3. Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämndens sammanträde den 18 

september 2019 § 72. 
4. Tjänsteskrivelse från vård- och omsorgsnämndens förvaltning daterad den 

24 april 2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 240. 
Arbetsutskottet den 19 november 2019 § 138. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Behandling 
Kenth Andersson (K) yrkar bifall till motionen. 

Åsa Bergkvist (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och avslag till 
motionen. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kenth Anderssons förslag 
och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Vård- och omsorgsnämnden 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 170 Dnr 2018/474 

Svar på motion - Återinför sjuksköterskebemanning 
på äldreboendena - till gagn för både vårdtagare och 
personal 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen 

Beskrivning av ärendet 
Karl Gustav Nilsson (K) föreslår i motion daterad 25 november 2018 att 
fullmäktige beslutar att återinföra sjuksköterskebemanningen på äldreboendena. 

Vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig över motionen på sitt sammanträde 
den 18 september 2019 § 71. Av yttrandet framgår att vård- och 
omsorgsförvaltningen omorganiserade sjuksköterskegruppen hösten 2017 för 
att bäst kunna nyttja de sjuksköterskeresurser förvaltningen har. Numera 
arbetar sjuksköterskorna både mot särskilt och ordinärt boende inom ett givet 
område och detta gör att förvaltningen kan använda resurserna optimalt. Av 
yttrandet framgår också att förvaltningen inte skulle klara av att utföra det totala 
hälso- och sjukvårdsuppdraget, om man skulle behöva återinföra sjuksköterskor 
som är stationerade på äldreboendena. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår 
att fullmäktige beslutar enligt vård- och omsorgsnämndens förslag, det vill säga 
att motionen avslås. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 139 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens förvaltning daterad 1 oktober 2019. 
2. Motion daterad den 25 november 2018. 
3. Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämndens sammanträde den 18 

september 2019 § 71. 
4. Tjänsteskrivelse från vård- och omsorgsförvaltningen daterad den 19 

augusti 2019. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 241. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 139. 

Behandling 
Kenth Andersson (K) yrkar bifall till motionen. 

Åsa Bergkvist (S) yrkar avslag på motionen och bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kenth Anderssons förslag 
och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Vård- och omsorgsnämnden
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 171 Dnr 2018/471 

Svar på motion - Livsmiljö 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Fredrik Trygg (SD) föreslår i motion som inkom den 27 november 2018 att 
andelen ekologiska och eller närproducerade livsmedel i 
kommunorganisationen år 2019 ska ha målvärde 45 procent och för år 2020 
målvärde 60 procent. Därtill föreslår han att chefen för kostorganisationen i 
Ludvika kommun ges mandat att bestämma procentfördelningen mellan 
ekologiska och närproducerade livsmedel utifrån säsong, pris, tillgång etcetera. 

Vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig över motionen den 18 september 
2019 § 68. Nämnden föreslår fullmäktige att avslå motionen. 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i nämndens förslag. Förvaltningen 
lyfter upp att resultatmåttet ”andel ekologiska livsmedel i 
kommunorganisationen” gäller för perioden 2016-2020 och att en 
omformulering för det sista året (2020) skulle kunna göra det svårare att följa 
måttet historiskt. Likaså ser förvaltningen inte behovet att ge chefen för 
kostorganisationen mandat att bestämma en procentfördelning mellan 
ekologiska och närproducerade livsmedel, eftersom det riskerar öka 
administrationen kring hur måttet mäts. Dessutom skulle förvaltningen behöva 
ta ställning till vilken procentfördelning livsmedel som är både ekologiska och 
närodlade i så fall skulle räknas till. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 137 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 22 oktober 

2019. 
2. Motion inkommen den 27 november 2018. 
3. Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämndens sammanträde den 18 

september 2019 § 68. 
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Tjänsteskrivelse från vård- och omsorgsförvaltningen daterad den 20 augusti 
2019. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 242. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 137. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Vård- och omsorgsnämnden
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 172 Dnr 2017/435 

Svar på motion - Införande av digital protollshantering 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet
Åsa Wikberg (MP) föreslår i motion daterad 19 oktober 2015 att kommunen 
inför möjlighet till digital protokollshantering i samtliga förvaltningar. 

Motionären beskriver att det finns kommuner som sedan en tid tillbaka 
använder sig av elektroniska signaturer som bland annat signerar protokoll. 

I och med införandet av Ludvika kommuns nuvarande dokument- och 
ärendehanteringssystem togs det också höjd för att elektroniskt kunna signera 
dokument. Frågan bör också belysas med det faktum att under samma period 
tog arbetet fart i Dalarna att gemensamt inrätta ett e-arkiv. Två olika system har 
valts ut för att agera som pilotsystem för inläsning, bland annat kommunens 
gamla diariesystem W3D3. Det innebär att både handlingarna i fysisk form och 
nu också i elektronisk form bevaras för framtiden. På sikt är tanken att 
arkivering av kommunens handlingar enbart ska ske i elektronisk form, men 
vägen dit är lång. 

Elektroniska signaturer i sig används och har godkänts av domstol, däremot är 
frågan i sig oerhört komplex. Riksarkivet har inom ramen för ett elektroniskt 
arkivprojekt tagit fram en rapport som beskriver de juridiska, administrativa, 
organisatoriska och tekniska förutsättningarna som råder för att framställa och 
bevara elektroniska signaturer. Det riksarkivet inte har tagit höjd för är det 
ekonomiska perspektivet. Kommunstyrelsens förvaltning har inom ramen för 
enbart dokument- och ärendehanteringssystemet Evolution granskat vad 
kostnaderna för elektronisk signering av handlingar skulle bli, och fann att 
kostnaderna är för höga samt att det idag saknas en generell samsyn kring hur 
det digitala arbetet kan samordnas i kommunen och därmed spara pengar. 
Risken är annars att det för alla system skapas separata lösningar för 
elektroniska signaturer och problemet, och eventuella kostnader, istället hamnar 
på arkivsidan som sedan ska kunna bevara underskrifterna. 

Kommunstyrelsens förvaltning är inte emot förslaget som sådant, men besitter i 
dagsläget inte de resurser, varken organisatoriskt eller ekonomiskt, som skulle 
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behövas för att genomföra detta arbete. Med anledning av detta föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska avslås. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 136 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november 2019 och beslutade 
enligt arbetsutskottets förslag. 

Ekonomiska konsekvenser 
Ett avslag av motionen föranleder inga kostnader och får därmed inga 
ekonomiska konsekvenser. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 18 oktober 

2019. 
2. Motion daterad 19 oktober 2015. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 243. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 136. 

Beslut skickas till 
Motionären 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(2) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 173 Dnr 2017/434 

Svar på motion - Utveckla demokratin med hjälp av 
e-petitioner 

Beslut 
Fullmäktige avslår motionen. 

Reservation 
Aron Knifström och Mohammed Ibrahim Warsame båda (MP) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Lotta Wedman (MP) föreslår i motion inkommen den 20 oktober 2015 att 
Ludvika kommun utreder möjligheterna att införa e-petitioner som ett sätt att 
vitalisera demokratin. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen ska avslås. 

Arbetsutskottet behandlade ärendet den 5 november 2019 § 135 och beslutade 
enligt förvaltningens förslag. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 19 november och beslutade enligt 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från kommunstyrelsens förvaltning daterad 13 oktober 

2019. 
2. Motion från Lotta Wedman (MP) inkommen den 20 oktober 2015. 

Tidigare beslut i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 november 2019 § 244. 
Arbetsutskottet den 5 november 2019 § 135. 

Behandling 
Aron Knifström (MP) yrkar bifall till motionen. 

Leif Pettersson och Åsa Bergkvist båda (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Aron Knifströms förslag 
och finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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2(2) 

Beslut skickas till 
Motionären 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 174 Dnr 2019/60 

Redovisning av meddelanden 

Beslut 
Fullmäktige noterar meddelandena. 

Beskrivning av ärendet 
a) KS 2019/539 – 04 

Delårsrapport Räddningstjänsten Dala Mitt. 

b) KS 2019/537 – 43 
Motion Aron Knifström (MP), En hållbar finansförvaltning – uteslut fossila 
investeringar. Motionen daterad 11 november 2019. 

c) KS 2019/541 – 00
Motion Lars Handegard (V), Ökad insyn i de kommunala bolagen. 
Motionen daterad 19 november 2019. 

d) KS 2019/327 – 00 
Svar på revisionsrapport – Granskning av rekryteringsprocessen och 
chefsförsörjning. 

Beslut skickas till 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 175 Dnr 2018/492 

Avsägelse, social- och utbildningsnämnden 

Beslut 
Fullmäktige beviljar avsägelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Sandra Christiansen (V) avsäger sig uppdraget som ersättare i social- och 
utbildningsnämnden från och med den 19 november 2019. 

Beslut skickas till 
Sandra Christiansen 
Social- och utbildningsnämnden 
Förtroendemannaregistret 
Personalenheten 
Registrator 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 176 Dnr 2018/493 

Avsägelse, kultur- och fritidsnämnden 

Beslut 
Fullmäktige beviljar avsägelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Sandra Christiansen (V) avsäger sig uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden från och med den 19 november 2019. 

Beslut skickas till 
Sandra Christiansen 
Kultur- och fritidsnämnden 
Förtroendemannaregistret 
Personalenheten 
Registrator 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 177 Dnr 2018/505 

Avsägelse, Språktolksnämnden i Dalarna 

Beslut 
Fullmäktige beviljar avsägelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Sandra Christiansen (V) avsäger sig uppdraget som ersättare i 
Språktolknämnden i Dalarna från och med den 19 november 2019. 

Beslut skickas till 
Sandra Christiansen 
Språktolknämnden i Dalarna 
Förtroendemannaregistret 
Personalenheten 
Registrator 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 178 Dnr 2018/492 

Val av ersättare i  social- och utbildningsnämnden 

Beslut 
Fullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet 
Val av ersättare i social- och utbildningsnämnden efter Sandra Christiansen (V) 
till och med 31 december 2022. 

Beslut skickas till 
Social- och utbildningsnämnden 
Valberedningen 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 179 Dnr 2018/493 

Val av ersättare i kultur- och fritidsnämnden 

Beslut 
Fullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet 
Val av ersättare i kultur- och fritidsnämnden efter Sandra Christiansen (V) till 
och med den 31 december 2022. 

Beslut skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
Valberedningen 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 180 Dnr 2018/505 

Val av ersättare i Språktolksnämnden i Dalarna 

Beslut 
Fullmäktige bordlägger ärendet. 

Beskrivning av ärendet 
Val av ersättare i Språktolknämnden i Dalarna efter Sandra Christiansen (V) till 
och med 31 december 2022. 

Beslut skickas till 
Valberedningen 
Språktolknämnden i Dalarna 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



41

 

 

 

 

 
 

 

 

_____________________________________________________________ 

______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 181 Dnr 2019/549 

Gemensamma servicenämnden 
Val av 1 ledamot tillika ordförande och 1 ersättare, samt utse vice ordförande. 
Tid: till och med 31 december 2022. 

Beslut 
Fullmäktige väljer på förslag från valberedningen: 

Ledamot/ordförande Leif Pettersson (S) 

Ersättare Lars Handegard (V) 

Vice ordförande Fredrik Rönning (S), Smedjebacken 

Beskrivning av ärendet 
Enligt paragraf 4 i reglementet för den gemensamma servicenämnden ska 
nämnden bestå av två ledamöter och två ersättare, där Ludvika respektive 
Smedjebackens kommun utser en ledamot och en ersättare. 

Fullmäktige i Ludvika kommun ska bland nämndens ledamöter utse en 
ordförande och en vice ordförande. 

Beslut skickas till 
Valda 
Smedjebackens kommun 
Gemensamma servicenämnden 
Förtroendemannaregistret 
Personalenheten 
Registrator 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 182 Dnr  Dnr. 

Svar på fråga angående vägunderhåll och upprustning 
av vägar i Sunnansjö 

Beskrivning av ärendet 
Sten G Johansson (V) lämnade den 8 november 2019 in en fråga ställd till 
kommunalrådet Leif Pettersson (S). 

Sten G Johansson (V) skriver: 

”Fråga till ansvariga i majoriteten/kommunalrådet Leif 
Pettersson ang vägunderhåll och upprustning av vägar i 
Sunnansjö 
Vilket besked har kommunalråden och ordförande i Samhällsbyggandsnämnden 
att ge oroliga invånare i Sunnansjö angående framkomligheten på byns vägar då 
det inte beviljats tillräckligt med pengar för underhåll och upprustning. 

Vid ett planerat möte i slutet av november 2019 avser styrelsen för Sunnansjö 
vägförening avsäga sig sina styrelseplatser och föreningen hamnar i ett 
konkursliknande tillstånd pga att man inte fortsatt kan ta ansvar för 
framkomligheten på vägarna i byn. Underhållsbidraget har minskat med 30 
procent mellan 2918 till 2019 och att en skrivelse till kommunen ang 
upprustningsbidrag till vägar med extra svag bärighet, daterad i februari 2019, 
till dags dato inte återkopplats eller besvarats.” 

Behandling 
Kommunstyrelsens ordförande Leif Pettersson (S) besvarar frågan. 

Beslut skickas till 
Akten 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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______ 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(1) 

2019-12-02 

Kommunfullmäktige 

§ 183 Dnr  Dnr. 

Övrigt 
Ordföranden avslutar sammanträdet med att önska fullmäktiges ledamöter och
ersättare samt kommunens personal en God Jul och ett Gott Nytt År. 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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